



*Who is the hero  
for me?*





*Екатерина*



*Catherine II Great (Ekaterina Alekseevna Sofia Augusta Frederika von Anhalt-Zerbst-Dornburg) Born April 21 (May 2) in 1729 in Stettin, Prussia. She died on November 6 (17), 1796 in the Winter Palace, St. Petersburg. The Empress ruled from 1762 to 1796.*

*Екатери́на II Великая (Екатерина Алексеевна София Августа Фредерика фон Анхальт-Цербст-Дорнбург)  
Родилась 21 апреля (2 мая) 1729 года в Штеттине,  
Пруссия.  
Умерла 6 (17) ноября 1796 года в Зимнем дворце, Санкт-Петербург.  
Императрица правила с 1762 по 1796 год.*



*The Empress The All-Russian Rules from June 28 (July 17) 1762 to 6 (17 Nov) 1796 to November 6 (17 November) 1796 Coronation: September 22 (October 3) Preceded by: Peter III Successor: Paul I Religion: Orthodoxy Birth: April 21 (May 2) 1729) Stettin, Prussia. Death: 6 (17) November 1796) (67 years) Winter Palace, St. Petersburg Petersburg. Buried: Peter and Paul Cathedral, St. 1796) Coronation: September 22 (October 3) Preceded by: Peter III Successor: Paul I Religion: Orthodoxy Birth: April 21 (May 2) 1729) Stettin, Prussia. Death: 6 (17) November 1796) (67 years) Winter Palace, St. Petersburg. Buried: Peter and Paul Cathedral, St. Petersburg*

Императрица Всероссийская правила с 28 июня (17 июля) 1762 по 6 (17 ноя  
The Empress All-Russian rule from June 28 (July 17) 1762 to  
November 6 (17 November) 1796  
Coronation: September 22 (October 3)  
Preceded by: Peter III  
Successor: Paul I  
Religion: Orthodoxy  
Birth: April 21 (May 2) 1729) Stettin, Prussia.  
Death: 6 (17) November 1796) (67 years) Winter Palace, St. Petersburg.  
Buried: Peter and Paul Cathedral, St. Petersburg(брия) 1796  
Коронация: 22 сентября (3 октября) 1762  
Предшественник: Пётр III  
Преемник: Павел I  
Вероисповедание: Православие  
Рождение: 21 апреля (2 мая) 1729) Штеттин, Пруссия.  
Смерть: 6 (17) ноября 1796) (67 лет) Зимний дворец, Санкт-Петербург.  
Похоронена: Петропавловский собор, Петербург



*During the reign of Catherine the Great, the territory of the Russian state increased significantly due to the addition of fertile southern lands - the Crimea, the Black Sea region, as well as the eastern part of the Commonwealth, etc. The population increased from 23.2 million (in 1763) to 37.4 million (in 1796), Russia became the most populated European country (it accounted for 20% of the population of Europe). Catherine II formed 29 new provinces and built about 144 cities.*



В годы правления Екатерины Великой территория Российского государства существенно возросла за счёт присоединения плодородных южных земель — Крыма, Причерноморья, а также восточной части Речи Посполитой и др. Население возросло с 23,2 млн (в 1763 г.) до 37,4 млн (в 1796 г.), Россия стала самой населённой европейской страной (на неё приходилось 20 % населения Европы). Екатерина II образовала 29 новых губерний и построила около 144 городов.

*The foreign policy of the Russian state under Catherine was aimed at strengthening Russia's role in the world and expanding its territory. The motto of her diplomacy was the following: "You need to be in friendship with all the powers to always keep the opportunity to side with the weaker ... keep your hands free ... no one to trail behind"*



Внешняя политика Российского государства при Екатерине была направлена на укрепление роли России в мире и расширение её территории. Девиз её дипломатии заключался в следующем: «нужно быть в дружбе со всеми державами, чтобы всегда сохранять возможность стать на сторону более слабого... сохранять себе свободные руки... ни за кем хвостом не тащиться»





*Thank you for vnianie!*

*Спасибо*

